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Hagyomány indításként április 20-án, a pályaorvosi szolgálat megalakulásának 154. 
évfordulóján került megrendezésre az I. Országos Vasútegészségügyi Szakmai Nap.  
A rendezvény céljának a Vasútegészségügyben dolgozók közösségi összetartozásának 
erősítését, egymás szakmai tevékenységének megismerését, a jó gyakorlatok, ellátási 
lehetőségek átadását és közösségformálást tűztük ki. Emellett a különböző szakmai és 
földrajzi területek dolgozói közötti személyes szakmai kapcsolatok kialakítására 
törekszünk, interdivízionális szakmai konzultációk és a betegútszervezés elősegítése 
érdekében. 

A program bevezetésében az ötletgazda, dr. Ambrus Zoltán beszélt a 
rendezvény céljairól, a múltbéli MÁV rendelői élményekről és a 
vasútegészségügyben dolgozó közösség összetartásának 
jelentőségéről. Ezt egy interjú követte dr. Hegedűs Imre foglalkozás-
egészségügyi szakorvossal, aki orvosi hivatása mellett hétvégén 
mozdonyvezetőként is dolgozik. A beszélgetés rávilágított, hogy nagyon 
sok vasútegészségügyi munkatársunknál kétszeres az összetartó erő, 
nemcsak az egészségügyi elhivatottság, de a vasút iráni szeretet is 
egyszerre jelen van.  

 Az előadásokat két részre osztottuk. Az első volt a 
szervezeti blokk, melyet Dr. Pásztélyi Zsolt, ügyvezető 
kezdett. Igazgató úr bemutatta a hallgatóságnak 
Társaságunk jelen feladatait, eredményeit, valamint 
célkitűzéseit. Ezt követően két divíziónk mutatkozott be, 
egy járóbeteg szakrendelő és egy fekvőbeteg 
rehabilitációs intézmény. A miskolci divíziót, Pintér 
Jánosné, szakasszisztens mutatta be, megismerhettük az 
intézmény szakmai tevékenységét, ellátási területét, 
specialitásait fotókkal illusztrálva. A fekvőbeteg ellátást 

nyújtó divíziók közül a hévizi rehabilitációs intézményt 
Tokaji Rózsa, gyógytornász prezentálta. Az előadás nemcsak 
a mindennapos szakmai működésbe, széles körű 
rehabilitációs tevékenységbe engedett betekintést, de 
bemutatásra került az intézmény fizetős szállodai 
szolgáltatása is, amely a vasútegészségügyi dolgozók és 
családtagjaik részére kedvezményes áron nyújt szállást akár 
családi kiránduláshoz a Hévízi-tónál és az azt körül vevő 
természeti környezetben igény esetén rehabilitációs 
szolgáltatások igénybevételével.  



A blokkot Zerkowitz Dávid, vezető pszichológus zárta a UIMC társaságról és az évente 
rendezett világkonferenciák témáiról tartott előadással, amelyben tájékoztatást kaptunk 
arról, hogy Társaságunk is aktívan részt vesz a vasútegészségügyi alkalmassági ellátást 
végzők egyesületének munkájában. Az erről készült beszámolók megtekinthetők az 
intraneten.  

A szakmai blokkban olyan előadások hangoztak el, melyek szakmai kuriózumot jelentenek 
egy-egy divízióban, vagy tanulsággal bíró esetismertetés. Dr. Zalka Judit, a budapesti 
foniátria szakrendelés szakorvosa, a foniátria kapcsolatát mutatta be a többi szakmával és 
megismerhettük, hogy a hangképző szervek zavara milyen egyéb elváltozásokat és 
tüneteket okozhat az egész szervezetben. Miskolcról Patakiné Örkényi Éva szakasszisztens 
az ENG/EMG vizsgálatok eljárását és tapasztalatait mutatta be a járóbeteg szakrendelőben. 
Az előadások célja az volt, hogy megismerjük az unikális ellátási lehetőségeket az egyes 
divíziókban és hasznosítani tudjuk a tapasztalatokat a saját intézetünkben ill. a betegút 
szervezésben, beutalásban. A blokk utolsó előadásában dr. Nagy Attila, debreceni urológus 
esetismertetést mutatott be felhívva a figyelmet, hogyan vándorolnak a betegek az 
egészségügyi ellátó hálózatban sokszor akár a magán és a közellátás között. 

A program végén dr. Pásztélyi Zsolt, igazgató úr közös ötletelésre – brain-stormingra – hívta 
a résztvevőket a következő, 155. évi Vasútegészségügyi szakmai napi rendezvény 
szervezéséhez. Mindenki szívesen elmondta ötleteit, javaslatait, melyet egy később 
kialakítandó szervező bizottság tud majd hasznosítani. 
 

A rendezvény nagyon kellemes, családias hangulatban telt el. 
A résztvevők visszajelzései szerint örömmel vettek részt és sok 
érdekes információval, tapasztalattal, valamint egy jó 
élménnyel tértek haza. Élménybeszámolóik remélhetőleg még 
több munkatárs kedvét hozza meg, hogy részt vegyen a jövő 
évi konferencián.  
 
 

 


